

Hon. Mr. Rose said that this was one of the many items yet to be considered by the Government before bringing down their supplementary estimates. They had several applications on the subject from the Universities in Canada. The estimated expense was at first two thousand dollars, but subsequently the amount was reduced to about one-third of that sum.

Mr. Jones hoped the Government would not incur any expense in connection with the expected eclipse. They might rest perfectly satisfied with the examination of it by other nations.

Hon. Mr. Dunkin thought that inasmuch as the Dominion maintained observatories in the country, the suggestion of the member for Shefford merited the earnest consideration of the Government. Some of the scientific men amongst us ranked as high as any in the world; and if they were to be kept, it would not be by considering such matters as that now alluded to above on beneath our notice. They ought to have a highly scientific character such as this.

Sir John A. Macdonald agreed with the member for Brome, and said that the Government were anxious to do what they could in this matter. It was at present under consideration.

The item was concurred in, and the following items as far as "Commission for making provision for the uniformity of the laws of the Provinces," which was left over on the suggestion of Mr. Mackenzie. The succeeding items, down to 50, "Collecting statistics for births, marriages and deaths," were concurred in.

On this item,

Mr. Mackenzie called attention to the promise of the Government last session to bring a motion on this subject, so as to secure a uniform system for the collection of vital statistics throughout the Dominion.

Sir John A. MacDonald said the difficulties in the way of doing this had been explained last session. It was then suggested that one general system should be carried on by the Government of the Dominion with the sanction of the Provinces. It was impossible to do this as yet, but the difficulties were now in course of removal. The area was increasing, and by the time Parliament met again the Dominion would, he hoped, have had communication with the different Provinces on the subject, whereby a general scheme might be secured.

[Hon. Mr. Huntington—L'hon. M. Huntington.]

L'hon. M. Rose déclare que cela fait partie des décisions que le Gouvernement doit prendre avant de présenter les prévisions supplémentaires. Il a déjà reçu plusieurs demandes émanant d'universités canadiennes. Au début, on avait prévue une somme de 2,000 dollars qui a été réduite à un tiers par la suite.

M. Jones espère que le Gouvernement n'a pas l'intention d'engager des dépenses à l'occasion de l'éclipse prévue pour bientôt. Il suffit que d'autres pays procèdent aux observations.

L'hon. M. Dunkin estime qu'étant donné que le Dominion possède plusieurs observatoires dans le pays, la suggestion du député de Shefford mérite l'attention du Gouvernement. Nous avons parmi nos hommes de science des savants de calibre international; ce n'est pas en disant que cette question ne mérite pas notre attention que nous parviendrons à les retenir. Il s'agit en effet d'un problème du plus haut intérêt scientifique.

Sir John A. Macdonald est d'accord avec le député de Brome, ajoutant que le Gouvernement tient à faire tout ce qui est en son pouvoir en la matière. La question est actuellement à l'étude.

Ce point est approuvé ainsi que les points jusqu'à celui intitulé «Commission chargée d'assurer l'uniformité des lois des diverses provinces», point qui a été reporté à plus tard sur la proposition de M. Mackenzie. Les points suivants jusqu'au numéro 50 intitulé «Rassemblement des statistiques démographiques» ont été approuvés.

A ce propos,

M. Mackenzie signale que le Gouvernement, lors de la dernière session, s'était engagé à mettre au point un système uniforme en vue de recueillir des statistiques démographiques pour l'ensemble du Dominion.

Sir John A. MacDonald dit que les difficultés que cela entraîne ont été exposées lors de la dernière session. Il avait été suggéré qu'un système général soit adopté par le Gouvernement du Dominion avec l'approbation des provinces. Bien que ce soit encore impossible pour le moment, les difficultés seront éventuellement surmontées. Certain progrès ont déjà été réalisés et il espère que lors de la prochaine séance du Parlement, le Gouvernement du Dominion aura pris contact avec les diverses provinces à ce sujet en vue d'arrêter un système général.